



No. 93

2019.08

## 立方竞争法周报

### Weekly Competition Law News

#### 国内要闻 Domestic News

市场监管总局反垄断局赴川调研原料药领域反垄断执法工作

SAMR Conducts a Survey on APIs-Related Antitrust Enforcement in Sichuan

黑龙江省市监局举行公平竞争审查培训

Heilongjiang AMR Holds a Fair Competition Review System Training

湖南省市监局将开展专项行动，从严查处原料药价格垄断等行为

Hunan AMR to Strengthen APIs-Related Antitrust Enforcement

#### 海外动态 Overseas News

硅谷巨头反垄断调查正酣，FTC主席提分拆选项

FTC Chief Says He's Willing to Break Up Big Tech Companies

两日企因垄断行为在印度被查，一被罚1.7亿，一免于处罚

CCI Fines Auto Part Cartelists

被罚82.5亿欧元后，谷歌再遭23家求职网站反垄断投诉

Google's Jobs Search Draws Antitrust Complaints from Rivals

电装、松下等就美国反垄断集体诉讼与原告达成1417万美元和解协议

DENSO, MAHLE, Others Reach Settlement in USD 14m Lawsuit

## 国内要闻 Domestic News

### 市场监管总局反垄断局赴川调研原料药领域反垄断执法工作

2019年8月14日，国家市场监督管理总局（“市场监管总局”）反垄断局副局长徐乐夫率队调研四川原料药领域反垄断执法工作开展情况。徐乐夫指出，四川省市场监督管理局高度重视原料药领域反垄断工作，强化部门联动，完善协调机制，成立专案组持续加大反垄断调查力度，工作富有成效。他表示，市场监管总局将加强原料药领域反垄断执法，严厉打击垄断涨价等各类垄断行为，坚持从快、从重处理。（[查看更多](#)）

### SAMR Conducts a Survey on APIs-Related Antitrust Enforcement in Sichuan

On 14 August 2019, Xu Lefu, the deputy director-general of the Anti-Monopoly Bureau within the State Administration for Market Regulation (“SAMR”) led a team to conduct a survey on the development of the APIs-related antitrust enforcement in Sichuan. Xu Lefu pointed out that the Sichuan Administration for Market Regulation (“Sichuan AMR”) has attached great importance to antitrust enforcement in the field of APIs, strengthened departmental linkage, improved coordination mechanism and established task forces to continuously strengthen investigation. He said that SAMR will strength the APIs-related antitrust enforcement and crack down on monopolistic behaviors. ([More](#))

### 黑龙江省市监局举行公平竞争审查培训

2019年8月13日，黑龙江省市场监督管理局（“黑龙江省市监局”）举办公平竞争审查实务培训，提高公平竞争审查能力和水平。黑龙江省市监局各业务处（室）及有关直属事业单位负责人及具体从事公平竞争审查工作人员近80人参加了培训。反垄断处调研员陈实作为主讲人，围绕公平竞争审查制度概况、意义、原则及要求、主要内容、相关问题五个方面，以剖析案例的方式详细解读了公平竞争审查制度及审查方式。（[查看更多](#)）

### Heilongjiang AMR Holds a Fair Competition Review System Training

On 13 August 2019, the Heilongjiang Administration for Market Regulation (“Heilongjiang AMR”) held an internal training on the fair competition review system (“FCRS”) for nearly 80 officials and staff. Chen Shi, a consultant of the Anti-Monopoly Division within the Heilongjiang AMR, comprehensively interpreted the FCRS and the relevant approaches in the form of case analysis, focusing on five aspects: the overview, significance, principles and requirement, main contents and related issues. ([More](#))

### 湖南省市监局将开展专项行动，从严查处原料药价格垄断等行为

2019年8月12日，湖南省市场监督管理局（“湖南省市监局”）召开全省市场监管系统价格监管和反不正当竞争工作会议，部署在全省开展包括药品市场专项整治在内的六大重点领域价格行

为专项整治和反不正当竞争执法行动。会议要求从严查处原料药价格垄断、哄抬价格、串通涨价和乱收费用等违法行为，依法打击药店、药房、医疗机构中的商业贿赂等不正当竞争行为。

([查看更多](#))

## Hunan AMR to Strengthen APIs-Related Antitrust Enforcement

On 12 August 2019, the Hunan Administration for Market Regulation (“**Hunan AMR**”) held a meeting to launch the special rectification on drug market and other five fields with respect to price supervision and anti-unfair competition. The Hunan AMR stressed that it would strictly investigate and punish the APIs-related monopolistic conducts such as whooping up the price, collusion and illegal charges; and it would also take actions to crack down unfair competition behaviors such as commercial bribery in pharmacies and medical institutions. ([More](#))

## 海外动态 Overseas News

---

### 硅谷巨头反垄断调查正酣，FTC主席提分拆选项

2019年8月14日，据彭博社报道，美国联邦贸易委员会（Federal Trade Commission, “**FTC**”）主席Joe Simons表示，如有必要，FTC将准备分拆主要科技平台企业。据悉，如果FTC调查发现科技巨头的并购交易是反竞争的，其将可能寻求撤销该等并购交易。目前，FTC已对Facebook展开大规模的调查，包括Facebook收购初创企业的做法是否损害了竞争。此前，FTC于2012年和2014年分别批准了Facebook对Instagram和WhatsApp的收购。([查看更多](#))

### FTC Chief Says He’s Willing to Break Up Big Tech Companies

On 14 August 2019, *Bloomberg* reported the head of the U.S. Federal Trade Commission (“**FTC**”) Joe Simons said he’s prepared to break up major technology platforms if necessary. Simons is overseeing a tech task force to examine conduct in the industry and could move to unwind mergers if investigators find the deals were anticompetitive. The agency has opened abroad investigation into Facebook, including whether the company acquired startups to thwart competition, according to people familiar with the matter. Facebook bought photo-sharing site Instagram in 2012 and WhatsApp, a messaging service, in 2014. The FTC approved both acquisitions at the time. ([More](#))

### 两日企因垄断行为在印度被查，一被罚1.7亿，一免于处罚

2019年8月14日，印度新闻信息局发布新闻称，印度竞争委员会（Competition Commission of India, “**CCI**”）已就两家汽车零部件供应商日本精工株式会社（“**NSK**”）和株式会社捷太格特（“**JTEKT**”）及该两家日企的印度子公司RNSS和JSAI的卡特尔行为做出最终决定，NSK/RNSS因第一个向CCI报告其垄断行为而被免于处罚，JTEKT/JSAI因第二个向CCI报告，获得50%的减免，罚款约1.7亿卢比（约合人民币1685万元）。([查看更多](#))

## CCI Fines Auto Part Cartelists

On 14 August 2019, India's Press Information Bureau released a news saying that the Competition Commission of India ("CCI") passed a final order with respect to cartelisation amongst NSK Limited, Japan ("NSK") and JTEKT Corporation, Japan ("JTEKT") and their Indian subsidiaries namely Rane NSK Steering Systems Ltd. ("RNSS") and JTEKT Sona Automotive India Limited ("JSAI") respectively. In view of the fact that NSK/ RNSS was the first to approach the Commission as a Lesser Penalty applicant and had provided complete, true and full disclosures, 100 percent reduction in penalty was granted to NSK/ RNSS. Further, in view of the fact that JTEKT/ JSAI was the second to approach the Commission as a Lesser Penalty applicant and had provided significant value addition in the matter, 50 percent reduction in penalty was granted to JTEKT/ JSAI and its individuals. Therefore, the total penalty to be paid by JTEKT/ JSAI is INR 170,731,443. ([More](#))

## 被罚82.5亿欧元后，谷歌再遭23家求职网站反垄断投诉

2019年8月13日，据路透社报道，欧洲23家求职网站当天向欧盟委员会负责竞争事务的委员玛格丽特·维斯塔格 (Margrethe Vestager) 致信，呼吁在对谷歌调查期间，采取临时措施制止谷歌的不公平竞争行为。目前，即将于今年10月31日离任的维斯塔格正在就谷歌求职搜索服务的调查进行“密集”交接，以使其继任者不会将此案搁置。此前，在维斯塔格任职期间，谷歌已在欧盟三起反垄断案件中，合计被罚82.5亿欧元。 ([查看更多](#))

## Google's Jobs Search Draws Antitrust Complaints from Rivals

On 13 August 2019, *Reuters* reported that in a letter to be sent to European Union competition commissioner Margrethe Vestager, 23 job search websites in Europe called on her to temporarily order Google to stop playing unfairly while she investigates. Vestager, who has been examining job search on Google, leaves office Oct 31. But a person familiar with the review told *Reuters* that Vestager is preparing an "intensive" handover so that her successor does not drop it. During Vestager's tenure, Google had already been fined a total of EUR 8.25bn in three antitrust cases. ([More](#))

## 电装、松下等就美国反垄断集体诉讼与原告达成1417万美元和解协议

2019年8月12日，据外媒报道，美国密西根州一地区法院近日批准了有关康奈可、电装、马勒贝洱和松下的反垄断集体诉讼拟议和解协议的公告。该案中，众被告被指在美国空调系统市场实施了合谋提高、固定价格、串通投标及分割市场的行为，违反了美国联邦反垄断法。法院将于11月5日举行听证会，以判断总计1417万美元和解金的拟议和解协议是否公平、合理、充分，并就批准与否作出决定。 ([查看更多](#))

## DENSO, MAHLE, Others Reach Settlement in USD 14m Lawsuit

On 12 August 2019, the *Ratchet+Wrench* reported that a U.S. District Court in Michigan recently approved an announcement of proposed class action settlements with the Calsonic Defendants, DENSO Defendants, MAHLE Behr Defendants and Panasonic Defendants. The settlements resolve allegations

against the Settling Defendants that they conspired to raise, fix, maintain, and/or stabilize prices, rig bids, and allocate markets and customers for air conditioning systems sold in the U.S., in violation of federal antitrust laws. A hearing will be held on Nov. 5 for the purpose of determining whether the proposed settlements totaling USD 14.17m should be approved by the Court as fair, reasonable and adequate. ([More](#))

立方律师事务所编写《立方观评》的目的仅为帮助客户及时了解中国法律及实务的最新动态和发展，上述有关信息不应被看作是特定事务的法律意见或法律依据，上述内容仅供参考。



This Newsletter has been prepared for clients and professional associates of Lifang & Partners. Whilst every effort has been made to ensure accuracy, no responsibility can be accepted for errors and omissions, however caused. The information contained in this publication should not be relied on as legal advice and should not be regarded as a substitute for detailed advice in individual cases.





Subscribe to our WeChat community

扫码关注公众号“立方律师事务所”和“竞争法视界”

北京 | 广州 | 武汉 | 上海 | 深圳 | 首尔  
**Beijing | Guangzhou | Wuhan | Shanghai | Shenzhen | Seoul**

 [www.lifanglaw.com](http://www.lifanglaw.com)  
 Email: [info@lifanglaw.com](mailto:info@lifanglaw.com)

 Tel: +8610 6409 6099  
 Fax: +8610 6409 6260/6409 6261